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“Fotografia de carrer“ és la segona exposició artística 
impulsada per l’entitat ActivaMent. En aquesta oca-
sió es tracta d’una mostra de la fotografia de Sergi 
Fuentes on exhibeix la seva trajectòria i la seva visió 
personals. Sergi Fuentes, que és soci actiu d’ActivaMent 
capta en 22 fotografies que es poden veure al Centre 
Cívic del Fondo, escenes de carrer de qualsevol ciutat. 
L’autor i soci de l’entitat ha estat sempre en contacte 
amb el món de la fotografia i el vídeo i ha publicat i 
col·laborat amb l’organització de fotògrafs i agència 
de notícies GEA PhotoWords.
Laura Jareño, membre de l’entitat ActivaMent, veu 
l’art com una eina per a reflexionar sobre nosaltres 
mateixos i el nostre entorn establint una relació entre 
la manera particular de veure la vida i de comuni-
car-nos. Per això, valora activitats adreçades al públic 
en general, com és el cas d’aquesta exposició, “com a 
una molt bona manera de donar a conèixer l’ideari i el 
bagatge de la seva entitat i de sensibilitzar la societat 
sobre el tema de la salut/malaltia mental”.
ActivaMent és una entitat creada, gestionada i diri-
gida per persones que han viscut l’experiència del 
trastorn mental i que s’organitzen per millorar la 
seva qualitat de vida i fer d’aquesta, una societat més 
justa i inclusiva. Ofereixen suport mutu, defensen els 
drets i lluiten contra l’estigma i l’autoestigma de les 
persones i famílies que conviuen amb l’experiència 
del trastorn mental. Tenen la seu al Centre Cívic de 
Fondo i es poden trobar de dilluns a divendres de 
10.00 a 14.00 i 17.00 a 20.00h. i en Web ActivaMent, 
Perfil Activament, gramenet@activament.org 
L’exposició de Sergi Fuentes està instal·lada al Centre 
Cívic del Fondo i es podrà visitar fins al 27 d’abril. 
El que esperem que no tingui caducitat és la feina 
d’aquesta magnífica gent que componen l’ActivaMent.

La gent  
d’ActivaMent  
“a tope”

L’Ajuntament és la institució més propera a la 
ciutadania. Els veïns i veïnes que s’adrecen al 
seu Ajuntament a través de múltiples vies quan 
tenen qualsevol problema independentment de 
l’Administració que sigui competent. I des de 
l’Ajuntament, sabem que és així i intentem donar 
la millor resposta. Com a alcaldessa d’aquesta 
ciutat dir-vos que la proximitat és un tret ca-
racterístic de la nostra gestió. Dues iniciatives 
polítiques “Alcaldia als Barris” i “Regidories de 
Districte”, són la màxima expressió d’aquesta 
manera de governar.
Al present mandat hem reforçat les Regidories de 
Districte. Les companyes i companyes de l’equip 
de govern, a més de les seves responsabilitats 
sectorials al govern municipal, es distribueixen 
la presència als sis districtes de Santa Coloma. 
Són els regidors i regidores els i les que atenen 
personalment als veïns i veïnes, visiten les 
entitats i s’atansen a la situació econòmica i 
comercial dels barris.
Els colomencs i colomenques tenen múltiples 
vies per comunicar-se amb l’Ajuntament. Totes 
aquelles que marca la llei a través bàsicament de 
l’Oficina d’Informació i Atenció a la Ciutadania 
(OIAC) de manera presencial, telefònica o tele-
màtica. Però volem anar més enllà i hi som a on 
està la gent. Així fem servir les xarxes socials –jo 
mateixa a través bàsicament de Facebook– i tots 
aquells canals de comunicació que detectem.
En qualsevol moment, qualsevol veí o veïna, pot 
contactar amb la seva alcaldessa. El meu equip 
de govern i jo mateixa estem sempre estem a 
disposició. Però a més vull mantenir un contacte 
directe, personal amb totes i tots. És per això que 
periòdicament fem “L’Alcaldia als Barris”. Durant 
uns dies traslladem literalment el despatx de 
l’alcaldia als barris de Santa Coloma per rebre 
veïns i veïnes, comerciants, entitats, etc.
Ben aviat ens tornarem a trobar. Estem preparant 
una nova ronda de visites en què combinarem 
l’Alcaldia als Barris amb les Regidories de Districte. 
Seguirem sent la primera administració, la més 
propera i sensible a la realitat quotidiana dels 
colomencs i colomenques.

Proximitat i  
realitat quotidiana

Núria Parlon Gil
Alcaldesa de Santa  
Coloma de Gramenet

Ajuts al lloguer per a joves

L’Ajuntament posarà en marxa noves mesures per 
ajudar a l’emancipació del jovent. Amb uns tres milions 
d’euros de partida s’intentarà cobrir entre 600 i 1.000 
contractes de lloguer per aprofitar els 1.600 pisos 
buits que es calcula que hi ha a la ciutat. L’ajuda per 
a cada jove serà de fins un màxim de 200 euros al 
mes per pagar lloguers d’habitatges de com a màxim 
650 euros al mes per un període de cinc anys; a més 
dels dos mesos de fiança que requereix tot contracte. 
El setembre es publicaran les bases definitives però 
de moment se sap també que els ajuts aniran acom-
panyats d’altres incentius com una subvenció per 
a l’abonament de l’IBI, una assegurança de danys i 
per a cobrir els hipotètics impagaments adreçada 
als propietaris.

Nueva edición del “Canes i Tapes”  
y “matiné” familias

No todos y todas los que quisieron ir a la fiesta “Canas 
y Tapas” sobre los años 80 que se celebró en la Central 
Escénica el pasado 15 de febrero, pudieron entrar 
debido al aforo. Por ello, el Ayuntamiento prepara 
una segunda edición “adultos” para el viernes 4 de 

mayo y una matiné infantil (edición familias) para el 
sábado 5 de 11,30 a 14h.
Las más de 80 personas que quedaron fuera de la 
primera edición por razón de aforo quedan automá-
ticamente inscritas. El resto de personas que quieran 
asistir a la fiesta o a la “matiné” deben llamar al 93 462 
40 57. Las plazas son limitadas al aforo.

Vuelve la “Mostra Gastronòmica”

El próximo fin de semana del 20, 21 y 22 de abril la 
Rambla de Sant Sebastià acogerá de nuevo la “Mostra 
Gastronòmica”, un evento que pretende demostrar 
a la ciudadanía colomense y a la cada vez mayor 
cantidad de visitantes que recibe Santa Coloma, la 
gran calidad del sector de la restauración de nuestra 
ciudad. Restaurantes y vinotecas locales ofrecerán sus 
mejores elaboraciones para deleite 
y degustación de los visitantes 
de la Mostra. En el momento de 
cerrar esta edición ya se había 
confirmado la presencia de 26 
empresas colomenses.

Gent gran: Projecte antiga 
escola Miguel Hernández

FONDO

ABRIL 2018 Nº6  



                Els serveis a prova:  
   El Centro Cívico del Fondo

Encontramos a Mariano Madrona pasilleando 
por el centro cívico donde acude cotidiana-
mente a las actividades que son de su interés. 
Concretamente, hoy asiste al taller mecánico de 
bicis, del cual se realizan 8 clases para enseñar a 
vecinos y vecinas a montar y desmontar diferentes 
piezas que componen la bicicleta.
A Mariano, que confiesa que a veces se le quedan 
cortas las clases, las actividades le parecen muy 
útiles: “son muy interesantes y a mí personal-
mente me sirven muchísimo, dado que salgo 
con la bici y así puedo solucionar problemas 
tales como pinchar una rueda, o saber cómo 
reparar diferentes mecanismos de la bici”.

Lo que destaca de las actividades de las cua-
les es usuario es que son muy participativas, 
“aparte de seminarios y charlas, lo que se hace 
en el centro todo suele ser muy participativo”.
A Mariano también le gusta el ambiente del 
centro donde puedes encontrar gente de todo 
tipo, desde jubilados hasta gente joven. “De 
hecho, en el taller de bicis nos juntamos chicos 
y chicas de todas las edades”, nos cuenta, “y eso 
acaba siendo muy productivo”.

Mariano Madrona
Vecino y usuario

Nueva asamblea anual

Como cada año la Federación de Asociaciones de ve-
cinos de Santa Coloma de Gramenet, haremos nuestra 
asamblea anual, este año en el Centre Civic Raval el 
sábado 14 de abril a partir de las 10 h hasta las 13 h.
El movimiento vecinal, como todos los movimientos 
asociativos, no vive actualmente su mejor momento: 
la creación de diferentes movimientos, entidades y 
mareas reivindicativas, hace que se diversifiquen al 
máximo los movimientos reivindicativos en nuestra 
sociedad.

El trabajo diario del movimiento vecinal es muy 
variado, participamos en diversos temas como la 
Taula Local d’Habitatge i Pobresa energética de Santa 
Coloma, en el Consell Social y el Consell de les Dones, 
formamos parte también de la plataforma SOS Gent 
Gran, de la Plataforma en Defensa de la sanidad pú-
blica “Santako Diu prou”, de la Plataforma en defensa 
de Can Zam y Serra de Marina y trabajamos en las 
comisiones de seguimiento a las que se nos invitan 
desde la Administración. Sin dejar de lado los temas 
que trabajamos a nivel de Confavc, ahora también 
estamos centrados en trabajar constantemente jun-
to al movimiento vecinal el tema tan importante y 
mediático de las pensiones y el futuro de las mismas 
para próximas generaciones.
El movimiento vecinal sigue muy vivo y muestra de 
ello es que el próximo año 2019 se cumple el XXV 
Aniversario de la creación de Favgram, anteriormente 
llamada Coordinadora de Asociaciones de vecinos y 
vecinas. Larga vida al movimiento vecinal.

Tomas Fernández Muñoz
Presidente de Favgram

 
Educación Infantil,  
Primaria y ESO

Las madres y los padres que deseen tener una guía 
completa de cómo proceder en las preinscripciones, 
encontrarán en este enlace vídeos informativos y una 
muy útil sección de “preguntas frecuentes”:
www.gramenet.cat/educacio

El Petit Mediterráneo llega  
al Fondo

Isabel Campillo regenta junto a su hermana Rosario 
el Bar-Restaurante “Petit Mediterrani”, ubicado en el 
número 26 de la calle Olot, en el Fondo Alto. Hemos 
conversado con ella para conocer un poco más sobre 
su negocio.
Nos sorprende cuando nos cuenta que Isabel, en 
realidad, es de Badalona ya que siempre la hemos 
visto por Santa Coloma. Pero según nos cuenta, tiene 
una explicación: “Mi hermana tenía una granja en la 
Avenida Santa Coloma y luego montó el restaurante 
“Mediterrani” en la calle Irlanda, frente a la comisa-
ría. Entonces yo estudiaba y le echaba una mano”.

Ahora empezamos a entenderlo todo, claro, la herma-
na de Isabel y su marido se jubilaron después de 26 
años llevando el “Mediterrani” “ y como aquel local 
era muy grande para mí, me vine aquí y, como es 
más pequeñito, pues le llamé “Petit Mediterrani”. 
Llevamos 6 meses ya aquí.
Aunque añora la clientela de la calle Irlanda, a Isabel 
le surgió una oportunidad que no podía dejar pasar: 
“el local es de mi suegro y yo vivo a cinco minutos 
así que me pilla cerca”.
Pero, para consuelo de los que vivan en Centro y aunque 
haya un paseo hasta la calle Olot, vale la pena acercarse 
ya que en el Petit Mediterrani “seguimos haciendo lo 
que se hacía en el “Mediterrani”, menú diario de lunes 
a sábado hasta las 6 de la tarde, cocina de mercado 
y de calidad. Todos los platos y postres son caseros”.
El restaurante funciona bien. Según nos cuenta Isabel, 
“viene mucha gente que nos conoce del Mediterrani 
y se acercan hasta aquí, así que la verdad es que 
no nos podemos quejar”.
Ni nosotros, pues el paseo no sólo merece la pena sino 
que, de camino a la calle Soria, vamos bajando esas 
calorías a las que no nos podremos resistir cuando 
lleguemos al “Petit Mediterráneo”. 

Entrañable encuentro de la 
Casa Extremeña

La escuela Torre Balldovina acogió este año la tradicio-
nal matanza organizada por la Casa de Extremadura, 
entidad que tiene su sede en el Centro Cívico del 
Fondo. El encuentro permitió compartir la primera 
“prueba” de la matanza, que todas y todos los asis-
tentes calificaron de excepcional. Más tarde, los y las 
comensales disfrutaron del cocido de Chana, que 
acabó de sellar una comida de las que no se prueban 
ni todos los días ni mucho menos en todas partes. 
El encuentro se cerró con una improvisada cantada 
de jotas que nos transportó a tierras extremeñas. La 
regidora del distrito, Petra Jiménez, también de origen 
extremeño, participó en este entrañable acto festivo 
y de hermandad.

Obres de reurbanització  
del Carrer Milà i Fontanals 

Les obres de reurbanització del carrer Milà i Fontanals 
en el tram que va des del carrer Irlanda al carrer 
Beethoven estan en procés de licitació, de tal manera 
que els treballs podrien començar en pocs mesos. Els 
criteris tècnics aplicats per al projecte d’urbanització 
s’han concretat en millores del confort, accessibilitat i 
seguretat per als desplaçaments dels vianants, perso-
nes amb dificultats per a la marxa, veïns i veïnes amb 
cadires de rodes, crosses, cotxets de bebè, carros de 
la compra,.... i també per a les persones que hi viuen 
en els trams reurbanitzats. Les voreres seran més 
amples, se soterraran els cables de les companyies 
subministradores, es renovarà la xarxa d’enllumenat i 
es col·locaran elements de mobiliari urbà que permetin 
el descans i l’esbarjo de la gent gran. La reurbanització 
que s’està fent inclou també modificacions en els espais 
d’aparcament, en la selecció i disposició de l’arbrat,... 
A més a més cal fer menció especial de les millores 
del carrer relacionades amb la realització progressiva 

del projecte de camins escolars que, en aquest cas, té 
com a epicentre l’escola Mercè Rodoreda. 
Els projectes d’obra han estat treballats amb els veïns 
i veïnes que han tingut ocasió de participar i fer 
aportacions en reunions amb tècnics i responsables 
municipals com la mantinguda en el Centre Cívic de 
Can Mariner el passat febrer. 

Es presenta el TriaJoc

A mitjans del mes passat es va presentar el projecte 
“TriaJoc”, una iniciativa del CNL L’Heura i de l’Ajunta-
ment per recuperar el joc tradicional a Santa Coloma 
de Gramenet. Veïns i veïnes van protagonitzar els pri-
mers testimonis del projecte explicant a què jugaven 
de petits. En un vídeo entranyable, en Joan López 
Berruezo ens va explicar com es jugava a “les bales”, 
en Josep Martinell Grau ens descobria els secrets 
del “Bèlit”, la Rosa Esteve Catalan ens parlava de com 
passaven les tardes amb el “Botxí”, i la Concepció 
Puig Roig ens va fer recordar l’enyorada “Xarranca”. 
Va ser una tarda màgica per salvar de l’oblit jocs que 
van ser i poden tornar a ser un punt de trobada. Com 
va dir l’alcaldessa Núria Parlon “el joc serveix per com-
partir i és un excel·lent mitjà d’integració”.
La Pilar López, directora de L’Heura va explicar que 
tot va començar quan en Joan Pairó va dipositar al 
CNL un document sobre els jocs de la seva infantesa. 
Trenta anys després, el TriaJoc reprèn l’esperit del 
document d’en Pairó per recuperar allò que és un tros 
significatiu de la nostre memòria. 




